
u چانین دوناوانیك
)Chanin Donavanik(

رييس كل هتل هاي ذنجيره اي 
دوسيت  Dusit، يكي از 

موفق ترين هتل هاي تايلندي 
در 50 سال گذشته است.

نقاط  دیگر  بلكه در  تایلند  نقاط  اكثر  نه تنها در  اكنون  دوناوانیك  چانین 
جهان هتل هاي زنجیره اي دوسیت را گسترش داده است. با وي در هتل 
دوسیت تاني بانكوك ملاقات كرده و گفت و گویي كوتاه با این هتل دار 

موفق در دفتر ایشان داشتیم.

دوســـــــیت،
نامی بزرگ در صنعت 
هتلـداری قاره آسیا

مجموعه بين المللی هتلهای دوسيت، تجربه ای 
60 ساله را بردوش خود می کشد و ريشه آن 
به سال 1948 يعنی زمانی که خانم »هونوراری 
چير پرسون« اولين هتل خود را با نام پرنسس 
در شهر بانکوک افتتاح کرد، باز می گردد. اين 
بسيارمهم  رويداد  يک  آميز  موفقيت  پروژه 
محسوب  تايلند  کشور  هتلداری  صنعت  در 

می شود. 
اين  کننده ي  خيره  فعاليت های  ادامه  در 

افتتاح  درشهربانکوک  سال 1970  در  تانی  دوسيت  اشرافی  و  لوکس  هتل  شركت، 
شد.

از همان ابتدا اين هتل با تعريف استانداردهای جديد در صنعت هتلداری شهرتی  
جهانی را برای خود کسب کرد. از آن زمان با وجود رقابت رو به افزايش و تب بالای 
هتل سازی، هتل دوسيت تانی همچنان  به عنوان گل سرسبد اين صنعت در کشور 

تايلند و حتی در کل قاره آسيا مطرح است.
پوکت،  پاتايا،  بانکوک،  هايی در شهرهای  دارای شعبه  اين مجموعه  اکنون  هم 
مانيل فيليپين و حتی شهردبی و درحال ساخت يک هتل در شهر ابوظبی و چندين 
نقطه ي ديگر دنيا است. همچنين به منظور توسعه و ارتقای استانداردهای موجود، اين 
مجموعه اقدام به ايجاد يک دانشکده هتلداری نيزکرد تا تمامی پرسنل آن از دربان 

گرفته تا مديريت بخش های مختلف به صورت آکادميک تحت تعليم قراربگيرند.

جهانگــــــــردي
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در خصوص تاريخچه ي شركت برايمان بگوييد و اينكه هدف و انگيزه 
شما از راه اندازي هتل هاي زنجيره اي دوسيت تاني چه بوده است؟

اين شركت 63 سال پيش توسط مادرم تاسيس شد و كارش را با ساخت هتلي 
كوچك در بانكوك آغاز كرد. او زني بود كه هرگز از فعاليت بازنايستاد و همواره آن را 
بيشتر و بيشتر كرد. او در آن هنگام 39 سال داشت و درواقع دوسيت تاني 50 سال 
پيش براي اولين بار گروه بزرگ خود را تشكيل داد و فعاليت خود را به صورت جدي 
و جهاني آغاز كرد و با هتل هاي بزرگ دنيا وارد رقابت شد. اكنون ما داراي 15 هتل 
در تايلند هستيم و با يك شركت آلماني همكاري داريم. آخرين هتل در حال ساخت 
ما در قاهره، هندوستان و چين مي باشد و پس از آن در ابوظبي براي ساخت هتل 

برنامه ريزي كرده ايم. اميدوارم كه به زودي در ايران نيز يك هتل بسازيم. 
شركت دوسيت تاني در صنعت گردشگري تايلند چه جايگاهي دارد؟

صنعت توريسم يكي از مهمترين صنايع تايلند است. ما در تايلند دو نوع صنعت 
بومي داريم. يكي از آنها بسيار ضعيف است و ديگري قدرتمند. در حقيقت در تايلند 
صنعتي به مفهوم واقعي همچون نفت وجود ندارد و تنها بر روي دومين صنعت خود 
يعني توريسم مي توانيم حساب كنيم. از آنجايي كه توريسم داراي زيربناهاي ضروري 
است، مادرم روي ساخت هتل در مناطق كليدي كشور چه در داخل بانكوك و چه در 
خارج آن پس از وجود راه آهن، فرودگاه و ديگر امكانات ضروري، تاكيد زيادي داشت. 

او همچنين به عنوان اولين هتلدار تايلند شناخته شده است.
از اهداف و برنامه هاي آينده ي شركت دوسيت تاني برايمان بگوييد؟

دو اصل هدف ما است. ابتدا نگاه به گذشته و كاري كه تاكنون انجام داده ايم و 
رفع نواقص و دوم نگاه به آينده ي در پيش رو و سعي در رسانيدن اين صنعت به سطح 

استانداردهاي اروپا.
محسوب  ملي  حركت  يك  هستيد،  آن  انجام  حال  در  شما  كه  كاري 
از شما و نقش بخش دولتي و خصوصي در  تايلند  مي شود، حمايت دولت 

رابطه با هم در تايلند چگونه است؟
از شركت هاي  قبال حمايت  در  سياستي  گونه  هيچ  كنون  تا  دولت  بگويم  بايد 
خصوصي نظير ما و ديگر اماكن گردشگري خصوصي كه اكثر آنها آمريكايي هستند، 
نداشته است. البته اگر هم سياستي مد نظر داشته باشد توانايي انجام آن را ندارد و ما 

مجبوريم به تنهايي روي داشته هاي خودمان تكيه كنيم. 
ما در سفر خود به چهار نقطه ي تايلند سفر كرده و در چندين هتل از 
شركت دوسيت تاني اقامت داشته ايم، از نظر طراحي اين چند هتل كاملا 
با يكديگر مغايرت داشته اند، اين سليقه بر چه پايه اي شكل گرفته است و 

علت آن چيست؟

در حقيقت همه  هتل هاي قديمي دوسيت تاني توسط مادرم و طبق سليقه و افكار 
او ساخته شد و طرح هاي سنتي در اين موارد كاملا مشهود است. اما هتل هاي جديد 

همه باسبك مدرن و معماري روز دنيا طراحي شده است.
شما كدام يك از هتل هايتان را بيشتر مي پسنديد و ميهمانان ايراني 

خود پيشنهاد مي كنيد؟
اگر  ولي  هستند  دوست داشتني  من  براي  دوسيت تاني  هتل هاي  تمامي  خوب 

انتخابي در كار باشد هتل شهر پوكت را به دوستان پيشنهاد مي كنم.
در  سرمايه گذاري  به  علاقه مند  آيا  تايلندي  بزرگ  شركت  عنوان  به 
ايران هستيد؟ دولت ايران چه تمهيداتي را بايد در اختيار شما قرار دهد 

و انتظارتان چيست؟
با اينكه در مورد صنعت توريسم در ايران اطلاع چنداني ندارم، اما مي دانم اين كشور 
داراي پتانسيل قدرتمندي در اين خصوص است و با توجه به اينكه مطمئن هستم اكثر 
مردم جهان و به ويژه كشورهاي خاوردور تمايل زيادي براي سفر به ايران و بازديد از 
فرهنگ غني و آثار باستاني آن كشور را دارند گمان مي كنم دولت ايران بايد در معرفي 

هرچه بيشتر كشور خود به دنيا بكوشند و انواع موانع سفر را برطرف سازند.
هتل هاي شما داراي چه تعداد پرسنل هستند؟

اگر بخواهيم قسمت هاي آموزشي را هم در نظر بگيريم، حدود 8 تا 9 هزار نفر در 
حال حاضر پرسنل وجود دارد كه اين رقم تا چند سال آينده به 15 هزار نفر خواهد رسيد. 
همچنين 10 هزار نفر دانشجو در كالج ها و دانشگاه هاي هتلداري شركت دوسيت تاني 

مشغول تحصيل هستند كه بيشتر آنها در آينده در هتل هاي ما استخدام خواهند شد.
آيا تمايل داريد با دانشجويان و يا دانشگاه هاي ايراني همكاري متقابل 

داشته باشيد؟
نكته ي خوبي است. در حقيقت من در اين ارتباط برنامه هايي در سر دارم و در 
آينده اين كار را خواهم كرد و اين را هم مي دانم كه يك دانشگاه هتلداري بسيار خوب 

اسكاتلندي نيز در ايران موجود است.
آينده ي توريسم را در سطح جهان چگونه پيش بيني مي كنيد؟

به  در كل آينده ي توريسم جهان را خوب پيش بيني مي كنم و مطمئن هستم 
زودي دنيا خواهد فهميد كه بايد براي جذب گردشگر به آسيا در مقايسه با ساير دنيا 

سرمايه گذاري بيشتري كند.
آيا بحران اقتصادي بر روي هتل هاي شما نيز تاثير پذير بوده است؟

بله، واقعا تاثير بدي داشته است و ما اين بحران را پشت سر گذاشتيم.
ايران  اميدواريم روزي در  ما گذاشتيد.  اختيار  از وقتي كه در  ممنون 

شما را ملاقات كنيم.

گفتگوي اختصاصي آریانا گردشگر با صاحب و مدیر عامل بزرگترین شركت هتلداري در آسیا

علاقه ي خاوردوري ها
به ایـــران
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براي  پيش  سال  هفت   )Sunanta Wuthisakul( وودهيساكول  سونانتا 
تايلندي  كنسرسيوم  يك  اتحاديه  كل  رييس  وي  آمد.  ايران  به  بار  اولين 
است. در آغاز بر آن شد تا راه ورود تجار تايلندي را به ايران كه به عنوان 
بازاري جديد و ناشناخته بگشايد. اما ديري نگذشت كه دريافت ايران خود 
انجام  از  پس  است.  برخوردار  مختلف  فعاليت هاي  براي  بالايي  ظرفيت  از 
فعاليت هاي گوناگون از جمله ورود گردشگر از تايلند به ايران، اكنون در 
آغاز طرحي جديدي در قالب راه اندازي تورهاي لوكس يا خانوادگي از ايران 

به تايلند است. 
معرفي  خوانندگان  براي  طور خلاصه  به  را  خود  ابتدا شركت  در  لطفا 

كنيد؟
 Thai Fation شركت  از  مجموعه اي  زير  تايلند،  ايران-  توسعه ي  شركت 
Center  است و يكي از شركاي بانك توسعه ي اقتصادي كوچك و ميانه  كشور تايلند 
است كه دفتر آن در ايران 7 سال پيش شروع به كار كرد. اين شركت، ايران را به 
عنوان دفتر پشتيباني خود در منطقه خاورميانه و كشور عمان را به عنوان مناطقه ي 
ما  استراتژي هاي  از  بيشتر  اطلاعات  براي  برگزيد. همچنين  آفريقا  قاره ي  براي  پايه  
www.  و www.iranthailanddevelopment.com مي توانيد به سايت هاي

thaiorchidtour.com  مراجعه كنيد.
بوده  چيزهايي  چه  ايران  در  تاكنون  شركت  اين  عمده ي  فعاليت هاي 

است؟
شركت توسعه ي ايران- تايلند در زمينه هاي مختلف تجاري در ايران فعاليت داشته 
است. فعاليت هاي گردشگري و خدمات اين صنعت برخي از مهمترين بخش هايي است 
كه در حال حاضر بر روي آن تمركز داريم. در پنج سال گذشته ما موفق به افتتاح 
اولين و تنها رستوران تايلندي در ايران به نام » تاي اركيد« شده ايم كه اين رستوران 
است.  شده  تايلند  بازرگاني  وزارت  طرف  از   THAI SELECT جايزه ي برنده ي 
همچنين فعاليت خود را با كار در زمينه ي كافي شاپ گسترش داده ايم و اكنون تحت 
مديريت بنياد مستضعفان و با مشاركت سازمان ميراث فرهنگي در كافه  ميراژ واقع در 

هتل استقلال مشاركت داريم.
در خصوص تورهاي مسافرتي خود توضيح دهيد و اينكه چگونه تصميم 

به راه اندازي تور و فعاليت گردشگري از ايران به تايلند گرفتيد؟
به اين دليل كه نقش اصلي سازمان ميراث فرهنگي توسعه ي همه گونه فعاليت 
ايران است، ما در  ارتقاي صنعت گردشگري در جمهوري اسلامي  و خدمات جهت 
تعداد  كه  آنجايي  از  داريم.  سازمان  اين  با  بيشتري  همكاري  جهانگردي  زمينه ي 
گردشگران ايراني به تايلند افزايش فراواني يافته است ) از 4 هزار به 100 هزار نفر( 
ما ترتيبي فراهم كرديم تا ايران اير به بانكوك پرواز مستقيم داشته باشد. با قدرتي كه 
هم در ايران و هم در تايلند داريم، ما وارد فعاليتي تازه يعني گردشگري در خارج از 
مرز شديم تحت مديريت شركت توسعه ي ايران –تايلند شديم. هدف اين مساله ارايه 
طرح سازماندهي براي آژانس هاي مسافرتي ايران جهت راه اندازي تورهاي لوكس به 

تايلند است.     
هدف نهايي شما از ارايه  اين تورها چيست؟

ايجاد بازاري با شرايط بهتر براي آژانس هاي مسافرتي ايران، ارايه  تصويري جديد از 
كشور تايلند به عنوان يك مقصد تازه براي گردشگران و سرمايه گذاران ايراني، تشويق 
دولت تايلند براي فراهم آوردن امكانات و تسهيلات بيشتر براي تبليغات در ايران و 
معرفي دوباره ي تايلند به گردشگران ايراني به عنوان يكي از قطب هاي گردشگري دنيا 
در آسيا جهت ايجاد زمينه سرمايه گذاري بلند مدت توسط آژانس هاي مسافرتي ايران 

را مي توانم از مهمترين اهداف اين طرح جديد عنوان كنم.

حمید امیني
مدير عامل آژانس آرين توريست

من حقيقتا تا به امروز در خصوص تايلند و حتي 
كساني كه به تايلند سفر مي كردند بسيار منفي 
گرا بودم. اما اكنون كه از نزديك با تايلند، مردم 
نتيجه  اين  به  شدم  آشنا  تايلندي  فرهنگ  و 
رسيدم كه اين كشور مي تواند بازاري جديدي 
باشد در مقايسه با دبي و تركيه براي خانواده ها 
بهره  مناسبي  و  امكانات سالم  از  كه مي توانند 
ببرند. اما مسيرها و برنامه هايي كه در خصوص 
تور تايلند تا به امروز به مردم معرفي شده است 
روي  بر  تنها  تايلند  تورهاي  براي  بايد  من  نظر  از  مثال  براي  كند.  پيدا  تغيير  بايد 
هتل هاي 5 ستاره برنامه ريزي كنيم و همچنين ديگر امكاناتي كه در تورها متداول 

بوده است را تصحيح كنيم.
داود فرزانه

مدير عامل آژانس تعطيلات
تايلند، سفر بسيار خوب و جالبي  مسافرت به 
بود. فكر مي كنم كه ديدن تايلند از اين زاويه 
بود.  امروز مقدور شده  به  تا  براي كمتر كسي 
هر كس سفري به تايلند داشته باشد به راحتي 
مي تواند از تفريحات سالم و لوكس آن بهره مند 
حال  در  دوستان  ديگر  با  نيز  اكنون  شود. 
مشورت هستيم تا پكيج خانوادگي و لوكسي را 
از اين سفر گلچين كرده و در بازار ارايه دهيم. 
تا  البته قيمت هايي كه در خصوص تور تايلند 
امروز در بازار موجود بوده است ارزان قيمت مي باشد و ما براي توجيه كردن بالا بردن 
قيمت و در مقابل استفاده از امكانات مطلوب بايد برنامه ريزي مدت دار داشته باشيم.

ناصر مرادي
مدير عامل آژانس تندر

من صد در صد بر روي اين تور كار خواهم كرد 
داده  نشان  ايراني ها  به  بايد  كه  دارم  عقيده  و 
كشورها  برخي  به  راجع  كه  ديدگاه هايي  شود 
دارند مانند همين تايلند درست نيست. اينجا 
در حين اينكه زيباست  در مقايسه با كشورهاي 
با  چرا  يا  و  است  قيمت  ارزان  بسيار  اروپايي 
هزينه ي بيست و چند ميليوني و با هزار مكافت 
براي سفر به آمريكا برويم؟ ما مي توانيم تورهاي 
ها  خانواده  و  بگذاريم  زيبايي  و  لوكس  بسيار 
نهايت لذت را از سفر خود ببرند. حتي به عقيده ي من مسوولان دولتي هم بايد تايلند 
را از نزديك ببيند و با سيستم هاي پيشرفته ي شهري آنها آشنا بشوند و از آنها ايده هاي 

نو بگيرند مانند پل هاي 15كيلومتري و چند طبقه. 
اخوان

مدير عامل آژانس اخوان
با  كرديم  مشاهده  سفر  اين  در  كه  تايلندي 
تايلندي كه در گذشته شنيده بوديم  تفكراتي 
كه در خصوص اين كشور داشتيم بسيار متفاوت 
بود. نه تنها ديدگاه من بلكه تمام دوستاني كه 
در اين تور آشنايي بودند تغيير كرد. تايلند نيز 
به مانند همه  كشورهاي جهان هم جاي خوب 
دارد و هم جاي بد. اما متاسفانه ايراني ها تنها 
جاهاي بد تايلند را مي شناسند. من فكر مي كنم 
يكي از كارهايي كه ما بايد در آينده انجام دهيم 
و  بنده  مي برد.  زيادي  كار  اين  و  بشناسانيم  مردم  به  را  واقعي  تايلند  كه  است  اين 
همكارانم تصميم داريم تورهاي لوكس و خانوادگي تايلند را در پكيج سفرهاي خود 

برنامه ريزي كرده و به مردم معرفي كنيم 

نظـرات برخـي از مدیـران
آژانـس هاي هواپیـمایي در 
خصوص تور آشنایي به تایلند

گفتگويي كوتاه با حامي تور آشنايي به تايلند

مسافرت خانوادگي به

تایــلند
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